
 

Zápis z jednání Komise životního prostředí MČ Praha 17 ze dne 31.10.2016 

 

Přítomni: 3 členové dle prezenční listiny, komise není usnášeníschopná  

(prezenční listina je k dispozici u tajemnice komise) 

Zahájení: 17:10 h 

Ukončení: 18:40 h 

 

1. Informace ke studii „Centrální park Řepy“ (plocha před budovou úřadu) 

Komisi byly prezentovány náměty od občanů Řep, které vyplynuly z veřejné ankety - bohužel s 

nízkou účastí respondentů. MČ oslovila ČVUT, fakultu architektury, ke zpracování návrhů na 

využití této plochy, akce proběhne formou workshopu v období 01 – 02/2017. MČ poskytne 

konkrétní zadání (bude se vycházet z výsledků ankety), na základě něhož studenti vypracují 

návrhy na revitalizaci lokality a prodiskutují je s občany.  

Do 10.12.2016 poslat členům komise vyhodnocení ankety. 

 

2. Péče o zeleň a nové výsadby dřevin v Řepích 

 Obnova dřevin v Řepích – postupné nahrazování přestárlých a poškozených stromů za mladé 

jedince (především domácí druhy), klást důraz na různověkost a původnost dřevin, zachování 

věkového členění a tím i různorodé prostorové skladby. 

 Vytipování lokalit s přehuštěnými, nevhodně vysazenými dřevinami (typické místo: borovice 

před poliklinikou Bazovského) – postupně odstraňovat a nahrazovat novými výsadbami. 

 Topoly v Mrkvičkově ul. – dřeviny nebyly v minulosti řádně ošetřovány, rostou dnes mnohdy 

jako vícekmenné, v silném zápoji, s deformovanými korunami. Zpracován znalecký posudek - 

jedinci poškození, nevhodně rostoucí a se špatnou stabilitou budou odstraněny v období 

vegetačního klidu, a to v několika fázích z důvodu mírnějšího vizuálního dojmu na okolí (sžití se 

se změnou - odstraněním tak dominantních dřevin).  

 Jeřáby – nahradit pokácené (uschlé nebo odumírající), jedná se o významný zdroj potravy našeho 

zimního hosta, drozda kvíčalu.  

 Dosazení lip na louce před ÚMČ – vytvoření dvouřadé aleje. 

 Informace o přípravě aktualizace pasportizace zeleně (předpoklad 2017). 

 

3. Revitalizace prostoru mezi KC Průhon a obchodním domem Albert 

Jedná se o plochu mezi nově zrekonstruovaným kulturním centrem Průhon a supermarketem 

Albert. Dominantou prostoru jsou palisády, které bohužel plní v současné době spíše funkci 

„odpadkových košů“; dříve měly palisády zabránit průjezdu vozidel, nyní bezpředmětné (na 

okraji komunikace umístěny zábrany). Návrh na vytvoření místa pro konání tematických trhů 

(farmářských, vánočních, velikonočních, jarmarky…). Nutnost odstranění palisád a následné 

úpravy této plochy, doplnění specifickými prvky např. znak MČ Prahy 17, umístění hodin, aj. 

 

4. Informace o odvozu separovaného odpadu (VOK, BIOVOK, MSD, NO)  

Městská část Praha 17 není zodpovědná za případné změny časů ani termínů přistavení VOK a 

BIOVOK. Služby jsou financované z prostředků Magistrátu hl. m. Prahy a zprostředkovávány 

společností Pražské služby a.s. a FCC Group s.r.o. (dříve .A.S.A.). V případě zjištění nedostatků 

v poskytované službě je třeba kontaktovat tyto subjekty. 

 

5. Různé 

 

 Rekonstrukce tunelu Slánská 

Tunel ve vlastnictví Magistrátu hl. města Prahy – vzhledem ke svému špatnému technickému 

stavu částečně demontován. Ocelová konstrukce nebyla doposud odstraněna, momentálně slouží 

výhradně jako nosič veřejného osvětlení. Předpoklad zahájení stavebních prací Q3 2017 (v 

případě bezproblémového projednání na příslušných stavebních úřadech). Příslib investora 



k instalaci úsekového měření rychlosti (nejvyšší povolená rychlost 50km/hod) – snaha o snížení 

hluku. 

 

 Problematika navýšení počtu vozidel parkujících v Řepích v blízkosti MHD  

Parkování mimopražských vozidel na parkovišti u OC Metropole Zličín – situace již byla 

neúnosná, nově závorový systém a zpoplatnění parkoviště. Tato problematika ovšem přešla na 

naší městskou část – nově jim tuto možnost suplujeme my. Jedná se především o lokality  

Na Chobotě, Skuteckého, Galandova (lokality dostupné MHD). Možné řešení v uměle vytvořené 

stanici metra za stanicí metra Zličín, v jejímž okolí by vznikly parkovací plochy pro 

mimopražské (pro příklad uvedena stanice metra Depo Hostivař).  

 

 Zápach z Chrášťan 

V poslední době se objevily opětovně stížnosti na výskyt obtěžujícího zápachu v Řepích.  

Původcem zápachu je provozovna na výrobu krmiv v nedalekých Chrašťanech. Nejčastěji bývá 

zasaženo území  MČ Praha Zličín, která  problém úniku zápachu  řeší s provozovatelem 

dlouhodobě. Občané mohou tuto skutečnost nahlásit na linku Čisté Řepy. 

 

 Termín příštího jednání Komise ŽP stanoven na 01/2017. 

 

Jednání ukončeno v 18:40 h. 

 

 

V Praze dne 05.12.2016 

 

 

Předseda komise:  Doc. PaedDr. Jan Farkač CSc........................................................ 

 

Ověřovatel zápisu:  Jan Růžička   ........................................................ 

 

Zapsala:   Ing. Jaroslava Hrdličková ........................................................ 


